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З А П И С Н И К 
са 46. сједнице Представничког дома  Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 

 одржане 4. новембра  2004. године 
 
 
 Сједница је почела у 10,10 часова. Присуствовало је 40 посланика. Оправдано су каснили 
Златко Лагумџија, Азра Хаџиахметовић и Абдулах Накаш. Одсуство са сједнице оправдао је 
Милош Јовановић. 
 Из Савјета министара присуствовали су предсједавајући Аднан Терзић, министри Љерка 
Марић и Мирсад Кебо, те замјеници министара Јусуф Кумалић и Харис Башић.  

Једном дијелу сједнице (током расправе о Приједлогу закона о ПДВ-у) присуствовали су 
предсједавајући Управног одбора Управе за индиректно опорезивање Joly Dixon са сарадницима, 
представник IMF-a John Novregaand и Mark Cambec – OHR. 

Из међународних и невладиних организација сједницу су пратили: Маја Рибар – ОHR, 
Амира Аговић  - ОЕБС, Мирсад Жига – америчка амбасада, те Ивица Чавар и Лејла Дероња – 
Центар цивилних иницијатива.  

Првим дијелом сједнице предсједавао је први замјеник предсједавајућег Шефик 
Џаферовић, због неодложних обавеза предсједавајућег Мартина Рагужа.  
 У уводним напоменама о приједлогу дневног реда Шефик Џаферовић упознао је посланике 
о допунама и измјенама раније предложеног дневног реда. Затим је предложио да се, као о 
претходном питању, Дом опредијели да ли ће се Приједлог резолуције о прихватању обавеза 
Отавског документа с програмом дјеловања међународне конференције о популацији и развоју 
(ICPD) из 2002. (подносилац посланик Милорад Живковић) претходно разматрати у надлежној 
комисији, у складу с чланом 121. став (2) Пословника Дома.  
 О Приједлогу резолуције кратко је говорио Милорад Живковић, нагласивши да се  ради о 
веома важним питањима о којима треба спровести широку расправу,  те да стога нема ништа 
против да се обави и претходна расправа у комисији.  
 Предсједавајући сједнице Шефик Џаферовић дао је на гласање приједлог да се о 
Приједлогу резолуције обави претходна расправа у надлежној комисији. Приједлог је усвојен са 32 
гласа за и  једним против.  
 О приједлогу  дневног реда није било дискусије, па је предсједавајући констатовао да 46. 
сједница има сљедећи 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Записник са  45.сједнице Представничког дома, 
2. Именовање три члана у заједничку комисију оба дома ради постизања споразума о 

идентичном тексту: 
a) Закона о измјенама и допунама Закона о Суду  Босне и Херцеговине, 
b) Закона о измјенама и допунама Закона о Тужилаштву Босне и Херцеговине, 
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c) Закона о уступању  предмета од стране Међународног кривичног суда за 

бившу Југославију  Тужилаштву Босне и Херцеговине и кориштењу доказа 
прибављених од Међународног кривичног суда за бившу Југославију у 
поступцима пред судовима у Босни и Херцеговини, 

d) Закона о уплатама на јединствени рачун и расподјели  прихода, 
e) Закона о финансирању институција Босне и Херцеговине, 
f) Закона о царинској политици Босне и Херцеговине, 

3. Посланичка питања и одговори, 
4. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о потврђивању 

именовања замјеника министра спољне трговине и економских односа, 
5. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о Приједлогу 

закона о измјени Кривичног закона Босне и Херцеговине (предлагач посланик Селим 
Бешлагић-закон у другом читању), 

6. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о захтјеву 
посланика Милорада Живковића за разматрање Приједлога закона о попису 
становништва, домаћинстава, станова и пољопривредних газдинстава у 2005. по 
хитном поступку у складу с чланом 104. Пословника, 

7. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о измјенама Оквирног 
закона о залозима по хитном поступку, у складу с чланом 105. Пословника, 

8. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о измјени Закона о концесијама, 
по хитном поступку, у складу с чланом 105. Пословника,                                                                                         

9. Приједлог закона о порезу на додатну вриједност (ПДВ) – друго читање, 
10. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о увозу и извозу оружја и војне 

опреме- прво читање, 
11. Приједлог закона о оснивању Извозно-кредитне агенције БиХ (ИГА) -прво читање, 
12. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о омбудсмену за људска права Босне 

и Херцеговине  - прво читање, 
13. Информација Савјета министара Босне и Херцеговине о унутрашњој задужености, 
14. Давање сагласности за ратификацију Споразума о развојном кредиту (Кредит за 

прилагођавање економског управљања - EMSAC) између Босне и Херцеговине и 
Међународне асоцијације за развој. 

 
Ад – 1: Записник са 45.сједнице Представничког дома 
 
 Мирсад Ћеман изнио је интервенцију на Записник, да је на 2. страни у формулацији 
његовог посланичког  питања у загради погрешно наведено “без Хрватске и Србије и Црне 
Горе”, умјесто обрнуто, “са Хрватском и Србијом и Црном Гором”.  
 Уз ову примједбу једногласно је усвојен Записник 45. сједнице Дома. 
 
Ад – 2:  Именовање три члана у заједничку комисију оба дома ради постизања споразума  
              о идентичном тексту закона: 
 
 У заједничке комисије оба дома, ради постизања споразума о идентичном тексту 
закона, именовани су: 
 - Тихомир Глигорић, Мирсад Ћеман и Винко Зорић за: 

a) Закон о измјенама и допунама Закона о Суду  Босне и Херцеговине, 
b) Закон о измјенама и допунама Закона о Тужилаштву Босне и Херцеговине, 
c) Закон о уступању  предмета од стране Међународног кривичног суда за бившу 

Југославију Тужилаштву Босне и Херцеговине и кориштењу доказа 
прибављених од Међународног кривичног суда за бившу Југославију у 
поступцима пред судовима у Босни и Херцеговини; 

- Фатима Лехо, Ружа Сопта и Момчило Новаковић за:  
d) Закон о уплатама на јединствени рачун и расподјели  прихода, 
e) Закон о финансирању институција Босне и Херцеговине, 
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f) Закон о царинској политици Босне и Херцеговине. 

 
Ад – 3: Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући сједнице констатовао је да за ову сједницу није стигао ниједан 
одговор на посланичка питања. Обвијестио је Дом  шта је Колегијум предузео поводом 
иницијатива које су на 45. сједници поднијели посланици Јозо Крижановић и Мухамед 
Морањкић.  
 Нова посланичка питања постављена су како слиједи: 
 
Лиљана Милићевић: 

»1. У Средњорочној развојној стратегији БиХ 2004-2007. коју смо ми овдје усвојили, у 
Акционом плану, одјел Секторски приоритети, статистика под тачком 15. је као обавеза 
уписано – донијети политичку одлуку о времену одржавања пописа становништва. Као 
носилац одређен је Савјет министара. Рок за извршење је крај 2004. Питање Савјету 
министара: 
 Да ли су о овом питању вођене активности и да ли ће потребна одлука бити донијета у 
датом року? 
 
 2. Шта је Савјет министара предузео у вези с информацијом која му је упућена од 
правобраниоца, односно да детаљно информише Парламентарну скупштину БиХ о поступку 
ротације правобраниоца и начину на који је то учињено? Такође уз то – да ли је било злоупотреба 
овлаштења од стране замјеника правобраниоца с обзиром да се ради о значајној институцији за 
Босну и Херцеговину и о проблемима који су се дешавали тамо, о чему смо могли сазнати само из 
новина?» 
 
Мухамед Морањкић: 
 «1. Шта треба да уради Савјет министара БиХ и Парламент БиХ да државне институције, 
као што су Земаљски музеј, Универзитетска и национална библиотека БиХ, Архив БиХ и сличних 
четири, пет и шест институција с државним печатом, под наводним знацима, да постану државне? 
 2. Шта ове институције значе за ову државу и која су рјешења која треба да уради ова 
држава и њени органи па да се ове институције третирају као државне по свим основама, а прије 
свега у питању су статусне и материјалне основе? 
 3. Реформа судства и тужилаштва у БиХ очекивана је у јавности као подлога владавини 
реда и закона, правде и правичности, што краси уређене и организоване друштвене заједнице у 
свијету којем ми тежимо. Нажалост, код нас то није случај, а као примјер контрапродукта реформе 
навешћу Кантонални суд у Тузли гдје се ради  и суди по најцрњим мјерилима и неразумно, у 
најбољу руку. Тражим од Савјета министара и Судског вијећа да се преиспита рад овог суда, као и 
избор судија у овом суду који раде по својим мјерилима, а не по мјерилима закона?’’ 
 
Селим Бешлагић:  
 «Посљедњих дана долази до гашења неких од значајних научно-културних институција у 
БиХ које имају дугу традицију и огроман значај за културу Босне и Херцеговине и њених народа. 
Након Земаљског музеја, у питање долази и рад Националне и универзитетске билиотеке БиХ. 
Због чега се држава БиХ одриче институција које је она створила и које су у њеном власништву, 
зашто допушта да се оне угасе и шта је потребно да се уради да би оне опстале и даље 
егзистирале?» 
 
Иво Лозанчић: 
 «1.Свједоци смо да је прије 15 дана дошло де пресинхронизације, у ствари до поновног 
повезивања двије електроенергетске зоне у Босни и Херцеговини у јединствену преносну мрежу, 
чиме су постале оперативне и на истој фреквенцији.... Докле се дошло с овим активностима, у којој 
су фази, да ли је довршено или је на почетку, с обзиром да је врло битно за даље реформе и развој 
електроенергетског преноса у Босни и Херцеговини? 
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 2. Чланом 5. Закона о оснивању Компаније за пријенос електричне енергије у БиХ речено је 
да ће се средства и обавезе које припадају ЗЕКЦ, као и средства и обавезе електроприведа, а која су 
неопходна за рад НОС.а, пренијети у власноштво Компаније.  Овдје су дати рокови који су 
релативно кратки – 60 дана и који су прошли, па ме интересира: докле је дошла ова процедуре 
преношења дијела имовине трију електропривреда које егзистирају на подручју БиХ на Компанију 
за пријенос електричне енергије? Која је то имовина по врсти и износу?’’ 
 
Милорад Живковић:  
 «Моје питање упућено је МИП-у а тиче се имиџа БиХ у свијету. Чињеница је да је тај имиџ 
лош и то можемо констатовати из више објективних и субјективних разлога, али је питање шта ми 
чинимо да се он поправи и на који начин се то ради. (Прочитао је упутство Министарства 
иностраних послова Канаде за своје држављане који желе да иду у БиХ). Да ли је Министарство 
иностраних послова БиХ упознато с препорукама Министарства иностраних послова Канаде 
својим држављаним и ако јесте, шта је учинило по том питању?» 
 
Сеад Авдић:  
 «1. Моја иницијатива је да позивам Предсједништво БиХ да преко Министарства 
иностраних послова, односно наше мисије при УН у Њујорку, официјелно покрене активност са 
представницима УН, надлежним за Мисију IPTF-а у БиХ, с циљем постизања могућег споразума о 
ревизији децертификовања полицајаца у Босни и Херцеговини. Овим људима ускраћено је право 
судске зашатите и жалбе, а што је најважније, одузето им је основно људско право на рад. Дода ли 
се овоме да се при реализацији одлуке IPTF-а различито понашало при одузимању радноправног 
статуса децертификованим полицајцима, истовремено поштујући Мисију IPTF-а и изражавајући 
захвалност њеним напорима и пословима у БиХ, као и Одлуци Дома за људска права, мислим да 
су се, сходно израженој политичкој вољи, стекли  предуслови да БиХ, с циљем заштите људских 
права својих грађана, покрене овај поступак у Уједињеним нацијама.  
 2. Тражим да Савјет министара приђе изради политике развоја електроенергетског система 
у БиХ, са посебним акцентом на хидроенергетски сектор у којем се најављује изградња серије 
хидроелектрана које се мисле правити на ријекама Врбасу, Дрини, Неретви итд., а држава нијемо 
ћути и о ономе што се дашава у Бања Луци и осталим мјестима широм БиХ. То значи, потребна је 
политика развоја хидро, односно термоенергетског сектора у БиХ.» 
 
Момчило Новаковић: 
 «Ко је финансирао и колики су трошкови боравка Комисије за реформу полиције у 
Бриселу, као и свих службеника који су пратили Комисију, без обзира да ли су представници 
међународних организација у БиХ или пак домаћих? 
 Трошење средстава на овакав начин је крајње нерационално у вријеме када се поједине 
делегације бх. парламента због недостатка средстава онемогућавају да присуствују важним 
скуповима.  Чак ако се ради о донацијама, много би боље било да су та средства кориштена за 
материјално оспособљавање СИПЕ или неке друге институције БиХ.» 
 
Винко Зорић:  
 «Зашто је цијена лож уља непримјерено висока с обзиром да се велики број домаћинстава и 
осталих субјеката грије на тај енергент? 
 С обзиром да је гријање у рангу са храном, дакле, социјална категорија, мишљења сам да 
цијена 1,40 KM/l није адекватна. Власти у БиХ требају предузети све како би цијена била 
примјерена. Ово питам зато што неки крајеви БиХ имају гријање на гас и држава им суфинансира, 
односно плаћа дуговања. Такође сматрам да се може помоћи у рјешавању овог проблема а да се 
спријечи злоупотреба». 
 
Никола Шпирић: 
 «Прво питање, ових дана јавност је засута информацијама о порасту криминала и 
корупције у БиХ и оно што је зачуђујуће да нема рекације на информације које стижу из 
Тужилаштва Босне и Херцеговине о корумпираности предсједника Уставног суда. Чудо је да нема 
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одговора из Тужилаштва да ли је та информација којом се располаже тачна или није. Ако је тачна, 
онда је то знак у каквом се амбијенту, нажалост,  БиХ налази и шта грађани могу очекивати. Ако 
није тачна, онда је нанесена велика штета једној битној институцији каква је Уставни суд. Зато 
тражим од Тужилаштва и Уставног суда да одговоре да ли је та информација провјерена и хоће ли 
јавност бити обавијештена о томе? 
 Друго питање упућено је Савјету министара – Да ли Савјет министара планира да, у оквиру 
неког од министарстава или као засебан секретаријат, формира секретаријат за питања вјере и 
вјерских заједница у БиХ како би оне биле равноправне? Наравно, до мене долазе такви захтјеви и 
питања. Вјерске заједнице и вјерски службеници мисле да нису равноправни. Стиче се утисак да у 
Федерацији постоји само Исламска вјерска заједница, да друге не постоје. Исто тако, морам да 
кажем да је у Влади РС постојало Министарство за питање вјере, а сада је то Секретаријат. Не знам 
каква је ситуација у Влади Федерације, али би било добро да Савјет министара размисли постоји 
ли могућност да се формира секретаријат за вјере или питања вјере у Босни и Херцеговини». 
 
Иво Миро Јовић:  
 «Ми смо још у априлу усвојили Закон  о црквама и вјерским заједницама и прије три 
мјесеца на Министарство, које води Мирсад Кебо, упућен је захтјев за одговор да се регулишу та 
питања о правном субјективитету, јер знате да постоје огромни проблеми када је у питању 
примјена тог закона, функционисање Римокатоличке цркве у БиХ ради њене унутрашње 
организације. Три мјесеца су прошла, нема још одговора. Моје питање је – када ће да услиједи 
одговор на постављено питање од стране Римокатоличке цркве?» 
 
Ад – 4: Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање споразума о потврђивању 
              именовања замјеника министра споњне трговине и економских односа 
 
 Предсједавајући је подсјетио на Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање 
споразума о одобрењу именовања замјеника министра споњне трговине и економских односа. 
Како у Комисији Колегијума није постигнута сагласност, извршен је други круг гласања. 
 За одобрење именовања гласало је 19, против 8, уздржало се 7 посланика. По ентитетима, 
из Федерације БиХ за је гласало 13, а из Републике Српске 6 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је Дом потврдио Одлуку предсједавајућег Савјета 
министара о именовању Слободана Ећимовића за замјеника министра спољне трговине и 
економских односа.  
 
Ад – 5: Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о Приједлогу закона 
             о измјени Кривичног закона Босне и Херцеговине (предлагач посланик Селим Бешлагић- 
             закон  у другом читању) 
 
 Предсједавајући сједнице Шефик Џаферовић констатовао је да је у Комисији Колегијума 
постигнута сагласност о Приједлогу закона о измјени Кривичног закона БиХ у другом читању, те 
да је овим Закон о измјени КЗ усвојен. 
 
Ад – 6:  Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о захтјеву посланика 
Милорада Живковића за разматрање Приједлога закона о попису становништва, домаћинстава, 
станова и пољопривредних газдинстава у 2005. по хитном поступку у складу с чланом 104. 
Пословника 
 

О захтјеву Милорада Живковића за хитни поступак у Комисији Колегијума није 
постигнута   сагласност.  
 Поводом Извјештаја дискутовао је Милорад Живковић. 
 Предсједавајући Шефик Џаферовић спровео је други круг гласања, када је за захтјев 
гласало 15, против 15, уздржало се 5 посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да захтјев у другом кругу није усвојен  и да ће се Приједлог 
закна из ове тачке разматрати у редовној процедури. 
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Ад – 7: Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о измјенама Оквирног  
             закона о залозима по хитном поступку, у складу с чланом 105. Пословника 
 
 Бериз Белкић је у дискусији рекао да ће Клуб Странке за БиХ подржати захтјев Савјета 
министара за хитни поступак, као и Приједлог закона, али је указао да је све чешћа појава да већ 
након неколико мјесеци од усвајања закона услиједе интервенције и исправке најчешће техничке 
природе, што њега и Клуб упућује да предлагача закона, првенствено Савјет министара и ресорна 
министарства, упозоре на површност, аљкавост и несинхронизованост, односно њихову 
неконзистентност која проузрокује честе интервенције, што доводи до правне несигурности, рекао 
је, између осталог, Бериз Белкић. 
 Послије дискусије Белкића, Дом је, са 27 гласова за, 1 против и 4 уздржана, усвојио захтјев 
Савјета министара за хитни поступак. 
 Са 30 гласова за и 4 уздржана усвојен је Закон о измјенама Оквирног закона о залозима. 
 
Ад – 8: Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о измјени Закона 
              о концесијама,  по хитном поступку, у складу с чланом 105. Пословника 
 
 У оквиру ове тачке није било дискусије. 
 Са 33 гласа за и 3 уздржана, усвојен је захтјев Савјета министара за хитни поступак. Затим 
је усвојен и Закон о измјени Закона о концесијама БиХ. За Закон су гласала 34, уздржала се 2 
посланика. 
 
Ад – 9:   Приједлог закона о порезу на додатну вриједност (ПДВ) – друго читање 
 
 Уводне напомене дао је предсједавајући сједнице Шефик Џаферовић, подсјетивши да је 
Комисија за финансије и буџет доставила нови извјештај у којем је усвојено 29 амандмана. Такође 
је упознао Дом да су у пленарној фази амандмане поднијели Златко Лагумџија, Хазим Фелић, 
Бериз Белкић и Сеада Палаврић.  
 Сеад Авдић сугерисао је да се и на овој сједници Дому изнесу ставови Савјета министара, 
имајући у виду јавну расправу и супротстављена мишљења дијела међународне заједнице. 
 Предсједавајући Савјета министара Аднан Терзић поднио је Дому опширно излагање, у 
којем се заложио за јединствену стопу ПДВ-а и предложио да Дом гласа о амандманима који ће 
“очистити приједлог Комисије до позиције коју је дао Савјет министара”, а да својим закључком 
обавеже Савјет министара и ентитетске владе да до марта сљедеће године пред Парламент изађу са 
јасним социјалним програмима како ће се санирати нежељене посљедице и ефекти примјене 
пореза на додатну вриједност.  
 У овом дијелу дискусије на сједницу је стигао предсједавајући Дома Мартин Рагуж и 
преузео предсједавање сједницом.  
 Јозо Крижановић подсјетио је да је Дом усвојио Приједлог закона у првом читању, што 
значи да је усвојио принципе с диференцираном стопом ПДВ-а, додавши да је Комисија одступила 
од закључка Дома усвојеног на 43. сједници. Нагласио је да се у другом читању расправља о 
амандманима и да би Дом требало да одлучи да ли се даје могућност поновне расправе о 
принципима.  
 О Приједлогу закона о ПДВ-у и на овој сједници вођена је дуга дискусија у којој су 
учествовали: Бериз Белкић, Никола Шпирић, Младен Поточник, Нијаз Дураковић, Сеада 
Палаврић, Тихомир Глигорић, предсједавајући Вијећа министара Аднан Терзић, Сеад Авдић, 
Хазим Фелић, Мухамед Морањкић, Љиљана Милићевић, Златко Лагумџија, Шефик Џаферовић и 
Јозо Крижановић. 
 Послије дискусије, предсједавајући је дао паузу од пола сата, а након паузе извршено је 
гласање о амандманима. 
 Прво се Дом изјаснио о амандманима Златка Лагумџије које је поново бранио у пленарној 
фази. 
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 Од 7 амандмана, усвојен је 3. амандман. За амандман гласала су 22 посланика, против је 
гласало 12, уздржала се 3 – по ентитетима, из Федерације за је гласало 14, из РС 8.  
 Осталих шест амандмана Златка Лагумџије нису усвојени. Резултати гласања су сљедећи: 
 Амандман 1 – за 8, против 16, уздржаних 14; 
 Амандман 2 – за 9, против 16 уздржаних 13; 
 Амандман 4 – за 8, против 17, уздржаних 13; 
 Амандман 5 – за 10, против 13, уздржаних 12 
 Амандман 6 – за 9, против 16, уздржаних 13 и 
 Амандман 7 – за 7, против 16, уздржаних 16. 
 
 Затим се Дом изјаснио о амандману Хазима Фелића који је бранио у пленарној фази. За 
амандман је гласало 17, против 12, уздржало се 5. По ентитеима, из Федерације за је гласало 16, а 
из РС 1. Због недостатка ентитетске већине, спроведено је  усаглашавање у Комисији Колегијума и 
није било сагласности.  У  другом кругу гласања из Републике Српске 10 посланика је гласало 
против, па, према томе, амандман није усвојен.  
 
 Даље се Дом изјаснио о три  амандмана Сеаде Палаврић, које је поднијела на амандмане 
Комисије. 
Исход гласања је како слиједи: 
 Амандман 1 – за гласало 10, против 18, уздржало се 11; 
 Амандман 2 – за 8, против 17, уздржало се 13 и 
 Амандман 3 – за 9, против 19, уздржало се 11. 
 
 Од шест амандмана које је поднио Бериз Белкић на амандмане Комисије, усвојен је 3. 
амандман. За је гласао 21, против 9, уздржало се 9 посланика. По ентитетима, из Федерације за је 
гласало 12, из РС 9. 
 Остали амандмани Бериза Белкића нису усвојени.  Резултати гласања су како слиједи: 
 Амандман 1 – за гласало 9, против 17, уздржало се 11; 
 Амандман 2 – за 7, против 17, уздржало се 12; 
 Амандман 4 – за 9, против 18, уздржало се 12; 
 Амандман 5 -  за 7, против 19, уздржало се 12 и 
 Амандман 6 – за 9, против 16, уздржало се 12 посланика. 
 
 Предсједавајући Мартин Рагуж констатовао је да су усвојени амандман 3. Златка Лагумџије 
и амандман 3. Бериза Белкића, па је позвао посланике да се изјасне о  Приједлогу закона о порезу 
на додатну вриједност.  
 Прије гласања, предсједавајући Клуба СДП-а обавијестио је да ће тај клуб за вријеме 
гласања о Приједлогу закона напустити салу, с обзиром да нису успјели да одбране амандмане које 
сматрају круцијалним за овај закон. Затим су посланици СДП-а напустили салу. 
 Предсједавајући је спровео гласање о Приједлогу закона о ПДВ-у у цјелини, са усвојеним 
амандманима. 
 За Приједлог закона гласало је 17, против 10, издржало се 8 посланика – по ентитетима, из 
Федерације за је галасало 10, из Републике Српске 7.  
 Предсједавајући Дома констатовао је да је усвојен Закон о порезу на додатну вриједност.  
 
Ад – 10: Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о увозу и извозу оружја и  
                војне опреме (прво читање) 
 
 У оквиру ове тачке није било дискусије. 
 Дом је и у првом и у другом читању усвојио Закон о измјенама и допунама Закона о увозу и 
извозу оружја и  војне опреме. За Закон је гласало 35 посланика, а један посланик се уздржао. 
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Ад – 11: Приједлог закона о оснивању Извосно-кредитне агенције БиХ (ИГА) -прво читање 
 
 Такође није било дискусије о Приједлогу закона о оснивању Извозно-кредитне агенције, па 
је Закон усвојен једногласно и у првом и у другом читању.  
 
Ад – 12:  Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о омбудсмену за људска права 
                Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 У име предлагача, министар Мирсад Кебо упознао је Дом да су Министарству достављени 
ставови Венецијанске комисије и да су они припремили амандмане које би преузео посланик 
Селим Бешлагић, а којима би се Приједлог закона ускладио с тим  ставовима. 
 Селм Бешлагић у краткој дискусији, поред осталог, затражио је да  се Колегијум изјасни  да 
ли постоји пословничка могућност за амандмане о којима је говорио министар Кебо, те ако 
постоји, он их је спреман преузети.  
 Предсједавајући Рагуж одговорио је да је Комисија имала у виду ове околности о којима 
говори министар  и да је ситуација процедурално потпуно јасна. 
 Даље су у дискусији у оквиру ове тачке учествовали: Момчило Новаковић, Петар Кунић, 
Елмир Јахић, Мартин Рагуж, Сеада Палаврић, Ружа Сопта и министар Мирсад Кебо.  
 Послије дискусије, извршено је гласање о Приједлогу закона у првом читању.  
 За Приједлог закона гласало је 5, против 24, уздржао се један посланик. 
 Предсједавајући је констатовао да Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о 
омбудсмену за људска права БиХ није усвојен у првом читању.  
 
Ад – 13: Информација Савјета министара Босне и Херцеговине о унутрашњој задужености 
 
 У име подносиоца Информације говорио је замјеник министра финансија и трезора Јусуф 
Кумалић. У дискусији су учествовали: Мирсад Ћеман, Филип Андрић, Сеада Палаварић, Азра 
Хаџиахметовић, Тихомир Глигорић, Иво Миро Јовић и Јозо Крижановић.  
 Послије дискусије, предсједавајући Дома Мартин Рагуж констатовао је  да се Информација 
прима к знању, а да ће се Савјету министара доставити транскрипт дискусије о Информацији, с 
обзиром на значај питања на која су посланици указали. 
 
Ад – 14: Давање сагласности за ратификацију Споразума о развојном кредиту (Кредит за 
                прилагођавање економског управљања - EMSAC) између Босне и Херцеговине  
                и Међународне асоцијације за развој 
 
 Дом је једногласно дао сагласност за ратификацију овог споразума. 
 
 Сједница је завршена у 16,30 часова. 
 Саставни дио Записника је транскрипт 46. сједнице Дома. 
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 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                       ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
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